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گروه سیاســی- رحمان زین الدین: 
روز شنبه درحالی مذاکرات غیرمستقیم 
ایران و آمریکا در مسقط برگزار شد که 
بازارهای ارز تجاری صبح روز یکشنبه 
در میدان فردوسی دستخوش تغییرات 
شگرفی شد و ریزش سنگینی داشت. 
در عین حال بــا اینکه بهای هر اونس 
طــا در بازارهای جهانی به دلیل وضع 
تعرفه های سنگین برای کشور چین از 
سوی دونالد ترامپ و توصیه این کشور 
برای خروج سرمایه از بازارهای آمریکا 
و تبدیل آن به طا افزایش چشمگیری 
داشت، اما همچنان بازار طای ایران در 
سراشیبی بود و حتی صندوق های طا 

دربورس ریزشی بودند.
تمامــی این اتفاقات نشــان می دهد که 
رخدادهای پیش از سال نو چه در مجلس و 
چه در بازارهای ارز در نتیجه نداشتن تحلیل 

درست از فضای سیاسی کشور بوده است.
برای اینکه بدانیــم دقیقا چه اتفاقاتی با 
چــه برخوردهای رخ داده به حافظه تاریخی 
مراجعه می کنیم بخصوص در زمان استیضاح 
عبدالناصر همتی وزیر پیشین اموراقتصادی 

و دارایی.
در آن زمان بحث بر سر این بود که همتی 
به دنبال افزایش نرخ دلار در بازار اســت تا 
بتواند کســری بودجه دولت را ترمیم کند و 
یا اینکه وی قدرت مدیریت بازار ارز را ندارد 
در حالیکه امروز می بینیم بدون حضور وی 
در مســند وزارت، قیمــت دلار از زمانیکه 
سید عباس عراقچی وزیر امور خارجه اقدام 
به انتشــار مطلبی در فضای مجازی و تایید 
سخنان دونالد ترامپ درباره انجام مذاکرات 
غیرمستقیم در مسقط کرد، روند نزولی خود 

را آغاز کرده است.
عیان شدن انتقام اصولگرایان

از همتی
باید این را دانست که افزایش نرخ دلار به 
دلیل توهم پولــی و ترس از جنگ در میان 
مردم بوده و هیچ ربطی به همتی نداشــت 
امــا اصولگرایانی که قصد انتقــام گیری از 
همتی بخاطر حضورش در سیزدهمین دوره 
انتخابات ریاست جمهوری و انتقادات وی به 
رئیس جمهوری شهید داشتند، تنها و تنها 
به فکر حذف وی بودند تا اینگونه به جامعه 
القا کنند که وی عامــل اصلی افزایش نرخ 
دلار است و هیچ چیز دیگری بر این موضوع 

تاثیرگذار نیست.
از ســوی دیگر اتفاقــات روزهای اخیر و 
واکنش هــای اصولگرایان تندرو بخصوص از 
افرادی که به نامزد همیشه بازنده و مذاکره 
کننده ارشــد پیشین که تنها اقدام به بیانیه 
خوانــی در مذاکرات می کرد، یعنی ســعید 
جلیلی، نشان می دهد که آنها هرگز به دنبال 
حفظ منافع مردم نبوده و تنها و تنها از سر 
لجبازی بــا وزرای دولت بخصوص همتی و 
ظریف اقدام به مخالفت با پزشــکیان کرده 

بودند.
اما نکتــه قابل توجه نیز این اســت که 
مواضع این افراد به شدت با سخنان مقامات 
رژیم صهیونیســتی درباره افــراد تاثیرگذار 
در دولت پزشــکیان هم راستا است و حتی 
زمانیکــه ظریف از پســت خــود در دولت 
چهاردهم استعفا می دهد، یکی از اکانت های 
رسمی منتســب به رژیم صهیونیستی ابراز 
شــادمانی می کند و می گوید که بلاخره از 

دستش راحت شدیم.
همین افراد کسانی اند که در ملاعام خود 
را گوش به فرمان رهبر معظم انقلاب نشان 
می دهند اما در خفا از احتمال حل مشــکل 
تحریم ها ناراحت اند و در محافل خود عنوان 
می کنند که نباید مشکل ایران با آمریکا حل 
شــود و این موضوع نیز بر می گردد به نظر 

مرحوم آیت الله هاشــمی رفسنجانی که در 
اواخر عمر با برکت امام )ره( از ایشان خواست 
تا دو موضوع جنگ تحمیلی و رابطه با آمریکا 
را حــل کند و حتی آنــرا نیز از رهبر معظم 
انقلاب درخواست کرد اما عمرش برای دیدن 

حل مشکل کفاف نداد.
صدای دلواپسان بلند شد

به خاطر داریم که در مجلس نهم افرادی 
با بلندکردن صدایشــان بر ســر ظریف در 
صحن مجلس فریاد می زدند که ما دلواپس 
مذاکرات هستیم و همین افراد که بعدها به 
دلواپســان مشهور شــدند برای نشان دادن 
عمق مخالفت خود متینگ سیاسی با عنوان 
دلواپســیم در لانه جاسوســی برپا کردند و 
خواستار لغو مذاکرات شدند که بعدها از دل 
همین دلواپسان حزب پایداری متولد شد و 
اعضای آن در زیر پرچم مرحوم مصباح یزدی 
شروع به شعار دادن بر ضد دولت وقت کردند. 
یکی از این افراد مهدی کوچک زاده بود که 
روز شــنبه در واکنشــی تند نسبت به روند 
مذاکرات جاری، در فضای مجازی با استفاده 
از اموجی هایی که نشان از احساسات منفی 
او به روند اتفاقات داشت، نوشت:  »شنبه روز 
بدی بود. هنوزم هست. امروز بیشرف ها شرف 
را قربانی می کنند و ملت را هم و تمام هفته 

خاکستری خواهد بود.«
وی همچنیــن روز یکشــنبه در صحن 
علنی مجلس، قرار بود در مخالفت با لایحه 
موافقتنامــه معاضدت حقوقــی متقابل در 
امور مدنی میان جمهوری اســلامی ایران و 
جمهوری بولیواری ونزوئلا  ســخن بگوید، 
گفــت: »من از مخالفت خــودم صرف نظر 
می کنم و یک نکتــه ای می گویم و آن نکته 
اشاره به آیه ۲۱ سوره یاسین خطاب به ملت 
ایران اســت، ای ملت ایران حواستان جمع 
باشــد، لحظات، لحظات حساس و تاریخی 
است. کسانی به اسم خیرخواهی و دفع شر 
جنگ و به اسم آباد کردن دنیای شما سخن 
می گویند ولی تجربه نشــان داده جز غارت 
اموال شــما، با جای دادن فرزندانشــان در 
جایگاه ها، با کشیدن راه های اختصاصی برای 
ویلاها، با تلاش کردن برای غارت هتل های 
بنیاد مستضعفان و نظایر آن خود را به عنوان 

دلسوز شما قالب کرده اند.«
کوچک زاده افزود: »ای ملت دنبال این ها 
نروید، ای ملت مراقب باشــید آنچه که دارد 
اتفاق می افتد من نمی گویم نباید بشود شاید 
ناچاریم باید بشــود ولی دوست و دشمن را 
تشــخیص بدهید ملت بدانید مجلس هیچ 

اطلاعی از مذاکرات ندارد.«
نماینده مردم تهران در مجلس ادامه داد: 
»آن کســانی که امروز بیانیه در جهت تایید 

این موضوع داده اند بدانند که مجلس هیچ 
خبری از مذاکرات ندارد همین آقای قشقاوی 
) نماینده رباط کریم( به من گفت من عضو 
کمیته هســته ای هستم ولی هیچ اطلاعی 
ندارم ولی اگر با تلخی کامل این اقدام شود 

ما مخالفتی نمی کنیم.«
یــا اینکه نماینــده تندرو تهــران یعنی 
امیرحســین ثابتی در جلســه روز یکشنبه 
صحــن مجلــس در تذکــری با اشــاره به 
مذاکــرات عمان با بیان اینکه »برای ارزیابی 
نتیجه مذاکرات نباید عجولانه عمل کنیم«، 
اظهار کرد: »بــرای ارزیابی نتیجه مذاکرات 
باید ببینیــم جزئیات آن چــه خواهد بود؛ 
اگر در جزئیــات، تحریم های نفتی و بانکی 
لغو شــود و ما بتوانیم به طرف مقابل ثابت 
کنیم که به دنبال ســاخت سلاح نیستیم، 
می تواند توافق خوبی باشد.« وی افزود: »اما 
اگر هر چیزی غیر از این باشد به معنای تکرار 
خسارت است. به دولت پیشنهاد می دهم که 
اگر بتوانید تحریم هــا را با مذاکره لغو کنید 
خوب اســت و اشکالی ندارد اما تجربه نشان 
داده که این مســیر به نتیجه نخواهد رسید 
و آمریکا زیر بار نخواهــد رفت؛ لذا به جای 
منت کشیدن از استکبار خارجی، به جنگ 
اســتکبار داخلی بروید و اموال بلوکه شــده 

ملت را بگیرید.«
حمید رســایی نیز در تذکری با اشاره به 
مذاکرات عمان گفــت: »همه می دانیم نظر 
رهبر معظم انقلاب بر عدم اعتماد به آمریکا 
و بر بی فایده بودن مذاکره با شــیطان بزرگ 
اســت ، ایشــان فرمودند تحریم ها بیشتر و 

گره ها کورتر می شود.«
وی اضافه کرد: »همه می دانیم مذاکرات 
فعلی در قالب مذاکره غیرمســتقیم با اذن 
رهبر انقلاب بوده، آن هم برای اینکه برخی 
از خواص و برخی از مســئولین که همچنان 
خوش بین هســتند، مجددا عهدشــکنی و 
غیرمنطقی بودن مقامات آمریکایی را درک 
کنند و بــه دنبال آن بخشــی از مردم هم 
بفهمند کــه راه حل مشــکلات، مذاکره با 
شیطان نیست و بهانه از دشمن گرفته شود.«
نماینده تهران در مجلس شورای اسلامی 
بیان کرد: »مــا از مذاکره  کنندگان حمایت 
می کنیم مشــروط بر اینکــه در چارچوب 
تعیین شده توسط رهبر انقلاب حرکت شود 
و اینکه امور کشــور متوقف بر مذاکره نشود. 
وزارتخانه های دیگر هم منتظر نباشند تا در 

مسقط چه اتفاقی می افتد.«
وی گفــت: »انشــاءالله وزارت خارجــه 
وظیفه خودش را به درســتی انجام می دهد 
و وزارتخانه های دیگر هم کارهایشان را انجام 
دهند و امور کشور را متوقف مذاکره نکنند.«

بهانه به دست مخالفان ندهیم
یادمان نمی رود که این افراد با شعار مرگ 
بر آمریکا زمانیکه ترامپ از برجام خارج شد، 
ذوق زده شــدند و در صحــن مجلس دهم 
پرچــم امریکا و موافقتنامــه برجام را آتش 
زندند و همین افراد بودند که آنقدر در جریان 
مذاکرات خدشه ایجاد کردند تا فرزدان آنها 

تبدیل به هکتورها و بابک زنجانی ها شوند.
این در لابلای این افراد کســانی هستند 
که به قول رئیس جمهوری پیشــین ایران، 
کاسبان تحریم اند و هیچ منفعتی جز منفعت 
شخصی برای آنها ارزش ندارد و تنها و تنها 
به دنبال پرکردن جیب های خود از سرمایه 
مردم ایران هســتند و حتی بسیاری از آنها 
پس از کســب درامدهای هنگفت، پول های 
خود را به بهانه تحریم در خارج از کشور و در 
بانک هایی نامعلوم ســرمایه گذاری کردند تا 
از گزند ردیابی دستگاه های اطلاعاتی به دور 

باشد)مانند بابک زنجانی(. 
اما از ســوی دیگر این افــراد دیگری نیز 
هســتند که این روزها دعا می کنند بلاخره 
روزنه ای امیدبخش به دنیای سیاست ایران 
باز شود و پرتوهای روشنی بر روی آرزوهای 
آنان در این وانفسانی اقتصادی بتابد تا شاید 
زندگی آنها که گرد پیری بر روی صورتشان 
پاشیده با خنده ای از سر خوشحالی و امید 

به آینده، تازه شود.
همین افراد با هزاران آرزو در نیمه تیرماه 
گذشــته پای صندوق های رای آمدند تا به 
فــردی رای دهند که گفت گردن خود را بر 
سر قول هایش می گذارد و یکی از آن قول ها 
بازگشایی درهای اقتصادی بر روی مردم بود. 
مردم می خواهند که دوباره در گوش فرزندان 
خود که زمزه شــکوفایی کند و برای آنها از 
آینده ای صحبت کنند که گوشــه ای مدینه 
فاضله رســول اکرم )ص( و یا حکومت عدل 

علی )ع( را بتوانند احساس کنند.
البته در این بین این اصولگرایان قطعا اگر 
مذاکرات به نتیجه برسد، دست به هرکاری 
خواهند زد تا این اتفاق به سرانجامی خوب 
تبدیل نشود و از هر راه و روشی برای ضربه 
زدن بــه این نتیجه اســتفاده خواهند کرد. 
همانگونه که یکی از نمایندگان مجلس نهم و 
دهم آنقدر از قول رهبر انقلاب مطالب خلاف 
واقع گفت که ایشان در یک سخنرانی به این 
موضوع واکنش نشان دادند و گفتند که اگر 
مطلبی باشــد که باید گفته شود، شخصا در 

جمع عمومی آنرا عنوان خواهم کرد.
در هــر حــال بایــد مواظــب تندروها 
بــود، باید مواظــب بود که کام مــردم را از 
 شــیرینی اتفاقات خوب با وارونه نشان دادن 

آن، تلخ نکنند.

معاون اول رئیس جمهوری با اشاره 
به اینکه جهاد دانشــگاهی به عنوان 
مولود انقاب فرهنگی، یک نهاد علمی، 
انقابی،  دانش بنیان،  جریان ساز و موثر 
در کشــور اســت، تاکید کرد: جهاد 
دانشگاهی در همان دوران طفولیت در 
نهادهای  همه  و  دانشگاه ها  بازگشایی 
تصمیم ســاز و تصمیم گیرنده ســهم 
مهمی داشــت و تنها یک نهاد صرف 
فرهنگی  راهبرد  و  نــگاه  بلکه  نبوده 
دارد و وظیفه اصلی آن ساختن و تولید 

انسان تراز انقاب اسامی است.
محمدرضــا عــارف صبح دوشــنبه در 
مراسم تکریم  حسن مسلمی و معارفه علی 
منتظری به عنوان روسای پیشین و جدید 
جهاد افــزود: مقام معظم رهبری همچنین 
بر حفظ جهت گیری و ســیر انقلابی جهاد 
دانشــگاهی در ســخنرانی های خود اشاره 
کرده انــد کــه جوانان و فــارغ  التحصیلان 
دانشــگاهی پس از اتمــام دوران تحصیلی 

خود به هویت غیردینــی و انقلابی تبدیل 
نشــوند که باید ایــن مهم راهبــرد جهاد 
دانشگاهی در دوره جدید باشد چرا که باید 
در سمت و ســوی نگاه و راهبرد فرهنگی 
حرکت کنــد و در همه تصمیمات جهادی 

مباحث فرهنگی گسترش یابد.
معــاون اول رئیس جمهــوری با تاکید 
بــر اینکه در زمینه فرهنگــی دین خود را 
به مردم ادا نکرده ایــم و در طول پنج دهه 
گذشته در برخی شاخص ها رشد نداشته ایم 
و حتی بــا افت نیز مواجــه بوده ایم گفت: 
برخی گرفتاری هــا و دغدغه های تحمیلی 
همانند جنــگ و تحریم اجازه نداد بر روی 
مسائل فرهنگی کار یا تمرکز کنیم و دغدغه 
مســئولان به جای وظایف ذاتی به مسائل 
جاری گذشــت. وی ادامــه داد: امیدوارم 
دســتگاه ها در دولت جدید بتوانند وظایف 
فرهنگی و دغدغه های مقام معظم رهبری 
و مــردم را جبران کننــد و اگر در دهه ۶۰  
دغدغه ســاختمان جهاد دانشگاهی وجود 

داشت اما امروز این تشکیلات گسترده شده 
است و می تواند با بهره گیری از سرمایه های 
مادی و معنوی خوب خود نقش آفرین باشد.
عارف با بیــان اینکه وظیفه اصلی جهاد 
دانشــگاهی ســاختن و تولید انســان تراز 
انقلاب اسلامی است تصریح کرد: دانشگاه ها 
در طــول ســالیان گذشــته در این زمینه 
کوتاهی کردند و به جای تربیت دانشــجو 
به دنبال رشد کمی بودند و باید دانشگاه ها 
در مسیر تعالی فرهنگ حرکت کنند و باید 
جهاد دانشگاهی نیروی محرک و مسئولیت 

فرهنگی کردن را به عهده گیرد.
معــاون اول رئیس جمهــوری با تاکید 
بــر اینکه فرهنــگ را نمی تــوان با چماق 
و دســتور پیــاده کرد گفت: فرد مســئول 
توســعه فرهنگ باید حداقل رعایت مسائل 
فرهنگی را داشــته باشــد و نهادی همانند 
جهاد دانشــگاهی می توانــد در این مقطع 
بهتر از دهه ۶۰ عمل کند. وی وظیفه کادر 
سازی از نســل جوان را در مجموعه جهاد 
دانشگاهی خاطر نشان ساخت و تاکید کرد: 
جهاد دانشگاهی باید یک خانه تکانی جدی 
برای جذب دانشــجو کند تا احساس کنند 
اینجا خانه آنها است و مدیرانی به کار گرفته 
شوند که این روحیه جهادی را داشته باشند 
تا یک طرح ســنگین دفاعی به دانشجوی 
ســال دومی نیز محول شود و باید این باور 
را در جامعــه به خوبی تبیین کرد. عارف با 
بیان اینکه باید فارغ التحصیل دانشگاهی از 
نظر علمی و فرهنگی زبده باشــد و در غیر 
اینصورت نمی توانیم پاسخ نسل های آتی را 
بدهیم ، گفت: ارتقاء فرهنگی بعنوان راهبرد 
ساده و پرنشاط در محیط دانشگاهی دنبال 
شود و نمی خواهیم بپذیریم که ما مدعیان 

مسئولیت دانشــگاه و فرهنگ بلد نبودیم، 
بدسلیقگی به خرج دادیم و یا نظر شخصی 

خود را به حساب نظام گذاشتیم.
معاون اول رئیس جمهوری با اشــاره به 
اینکه اجتماعی کردن و جامعه پذیری نسل 
جوان از مهمترین وظایف دانشگاه ها است، 
بیان کرد: باید زمینه را برای نسل جوان در 
ورود بــه عرصه های مختلف فراهم کرد که 
جهاد دانشــگاهی با ساختار منعطف پویا و 
با جذب و بهر ه گیری از دانشجویان می تواند 
کمک شــایان توجهی کند کــه لازمه آن 
پرهیز از بروکراسی اداری سخت و تسهیل 
فرآیندهای اداری است. یشتازی در صنایع 
برتر و هایتک تنها با ظرفیت جوانان بالفعل 
می شــود. وی خاطر نشــان کرد: در زمان 
صدور احکام انتصاب و مشــاهده ســابقه 
همکاری یک فرد با جهاد دانشگاهی از نظر 
توانایی و اخلاق آرامش داشتیم و دولت در 
خدمت و یاری گر اهداف جهاد دانشــگاهی 

در مسیر پیشبرد اهداف آن است.
عارف با اشاره با نامگذاری سال جاری از 
سوی مقام معظم رهبری و بیان دو چالش 
مهــم ســرمایه و تولید تاکید کــرد: تولید 
تنها ســخت افزار نیســت بلکه شامل ابعاد 
نرم افزاری می شــود که با توجه به نیروی 
انســانی مزیت ما بخش نــرم افزاری تولید 
است و همچنین در حوزه تولید نباید تنها 
به ۸۰ میلیون نفر جمعیت کشــور بسنده 
کرد بلکه تمام کســانی که در حوزه تمدنی 
ایران در منطقه زندگی می کنند و با توجه 
به فراهم شدن زمینه های همکاری ایران با 
کشورهای منطقه از جمله اتحادیه اوراسیا 
با قانون تجارت آزاد باید برای ۳۰۰ میلیون 

نفر منطقه نگاه تولید دنبال شود.

»مردمسالاری«واکنشهایداخلیبهمذاکراتغیرمستقیممیانایرانوآمریکارابررسیمیکند

ناخرسندی اصولگرایان دلواپس از مذاکرات 

عارف:

شکافبیننسلیوبینمردموحکومتبایدرفعشود

تقدیرهیاتدولتازمجوزراهبردیرهبری
هیــات وزیران رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت با ابراز قدردانی از مجوز 
رهبر معظم انقلاب اســلامی بــرای آغاز مذاکرات غیر مســتقیم با آمریکا، از 

تلاش ها و پیگیری های وزیر امور خارجه در این زمینه تقدیر کردند.
به گزارش ایســنا، شصت ونهمین جلسه هیئت دولت چهاردهم، به ریاست 

مسعود پزشکیان، رئیس جمهور، برگزار شد.
در ایــن جلســه، علاوه بر  طــرح مباحث و موضوعــات مختلف مرتبط با 
دستگاه های اجرایی کشــور از سوی اعضای کابینه، سید عباس عراقچی وزیر 
امور خارجه، گزارشــی جامع از نخستین دور مذاکرات غیرمستقیم جمهوری 
اســلامی ایران و ایالات متحده آمریکا که به میزبانی کشور عمان برگزار شده 

است، به رئیس جمهور و هیئت وزیران ارائه کرد.
رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت بــا ابراز قدردانی از مجوز رهبر معظم 
انقلاب اســلامی برای آغاز این مذاکــرات، از تلاش ها و پیگیری های وزیر امور 

خارجه در این زمینه تقدیر کردند.
در ادامه جلسه، تعدادی از آیین نامه های اجرایی مرتبط با برنامه هفتم توسعه 

کشور به تصویب هیات وزیران رسید.

رئیسجمهوریماهآینده
بهاستانکرمانشاهسفرمیکند

معاون اجرایی رئیس جمهور گفت که مسعود پزشکیان رئیس جمهوری ماه 
آینده به استان کرمانشاه سفر می کند.

به گزارش ایســنا، قائم پناه معاون اجرایی رئیس جمهور که به کرمانشــاه 
ســفر کرده اســت، با اعلام این خبر، گفت: با توجه به نامگذاری ســال به نام 
»ســرمایه گذاری برای تولید« از ســوی رهبر معظم انقلاب، استان کرمانشاه 
را برای ســفر انتخاب کرده ایم که ان شاءالله بتوانیم با سرمایه گذاری مناسب 
در اســتان چهره کرمانشاه را دگرگون کنیم. قائم پناه گفت: کرمانشاه یکی از 
کریدورهای اصلی تجارت ایران با عراق است،  با همکاری هیات دولت و مدیران 
استان هماهنگی های لازم را برای حل مسائل تجاری استان کرمانشاه به عمل 

می آوریم و قدم های خوبی در این راه بر می داریم.

قائمپناه:
امیدواریممذاکرهباآمریکا
بهصورتبرد-بردپایانیابد

معــاون اجرایی رئیس جمهور و سرپرســت نهاد ریاســت جمهوری ابراز 
امیدواری کــرد: مذاکراتی که با عزت، حکمت و مصلحت و تدبیر رهبر معظم 
انقلاب با آمریکا در حال انجام اســت؛ به صورت برد - برد با موفقیت به پایان 

برسد.
به گزارش ایرنا، محمد جعفر قائم پناه روز دوشنبه در جمع فعالان اقتصادی 
استان کرمانشاه در سالن شهدای دولت استانداری بیان کرد: باید از رهبر معظم 

انقلاب برای عزتی که در مذاکرات آفریدند؛ تقدیر کرد.
وی افزود: در آینده نه چندان دور ایران بزرگ در عرصه بین المللی حضور 
بیشــتری پیدا خواهد کرد و توسعه کشور شتاب بیشتری می گیرد به گونه ای 
که تنگناهای اقتصادی برطرف و گشایش برای فعالان اقتصادی ایجاد می شود.
قائم پناه با ابراز امیدواری نســبت به بهبود بیــش از پیش روابط خارجی 
تصریح کرد: باید آغوشــمان را بیشتر از گذشــته برای گردشگران خارجی باز 

کنیم.
معاون اجرایی رئیس جمهور در ادامه فقر، گرانی و بیکاری را ســه دشمن 
ملت دانســت و گفت: امروز سرمایه گذاران، کارآفرینان و تجار در حال مبارزه 
با این دشــمنان ملت ایران هستند و کشور با حضور بخش خصوصی پیشرفت 

خواهد کرد.
وی با یادآوری حمایت رهبر معظم انقلاب از دولت وفاق ملی بیان کرد: در 
این مدت توانستیم برای پیشــرفت اقصی نقاط کشور قدم هایی برداریم؛ نگاه 
رئیس جمهور عدالت محور است به گونه ای که سفرهای استانی را از سیستان 

و بلوچستان آغاز کردیم.
قائم پناه خطاب به فعالان اقتصادی و کارآفرینان کرمانشاه تصریح کرد: هر 
کاری که لازم اســت برای توسعه کرمانشــاه انجام خواهیم داد و در این راستا 
اختیارات ویژه ای در اختیار اســتاندار کرمانشــاه برای توسعه روابط با کشور 

همسایه عراق داده شده است.
سرپرست نهاد ریاست جمهوری ســفر خود به کرمانشاه را با هدف فراهم 
کردن مقدمه ســفر ماه آینده دکتر پزشکیان به این استان عنوان کرد و گفت: 
با اینکه دوست داشــتم شاخص های اقتصادی استان خوب باشد اما متاسفانه 
کرمانشــاه در رتبه های آخر اســت برای همین توجه ویژه به استان کرمانشاه 

عین عدالت است.
وی استان کرمانشــاه را مهاجرخیز توصیف کرد و گفت: باید با استفاده از 
ظرفیت و مزیت های خوب استان این روند معکوس شود که یکی از آنها ایجاد 
مســیر راه آهن تا عراق و از بن بست خارج کردن مسیر ریلی کرمانشاه است 
چرا که عمده صادرات کشــور از طریق ۲ مرز رسمی پرویزخان و خسروی )در 

کرمانشاه( انجام می شود.
قائم پناه با اشــاره به ۱۵۰ پروژه نیمه تمام صنعتی اســتان کرمانشاه بیان 
کرد: تاکنون پنج هزار میلیارد تومان تسهیلات برای این پروژه ها در نظر گرفته 
شــد اما نیاز واقعی ۳۰ همت است و سال آینده باید همه این پروژه ها به بهره 

برداری برسد.
وی با تاکید بر لزوم سرعت بخشیدن به کاهش بیکاری در استان کرمانشاه 

راهکار آن را فراهم کردن تسهیلات صنایع کوچک و زود بازده دانست.
معاون اجرایی رئیس جمهور چهره کنونی کرمانشــاه را لایق این اســتان 
ندانســت و گفت: در گذشته کرمانشاه پنجمین استان کشــور بوده و از نظر 
سابقه تاریخی نیز آثاری در این استان وجود دارد که سابقه ۱۰ هزار ساله دارند.
قائم پناه با تاکید بر تحول چهره گردشــگری کرمانشــاه ســاخت ۲ هتل 
گردشــگری پنج ستاره را در این استان ضروری دانست و افزود: اورامانات زیبا 
و قصرشیرین گرمســیر می تواند بهترین پذیرای مهمانان به خصوص از اقلیم 

کردستان عراق به دلیل نزدیکی فرهنگی باشند.
لزوم توســعه فناوری های نوین و شــرکت های دانش بنیان و مدرن کردن 
کشاورزی در استان کرمانشاه با توسعه کشت های گلخانه ای از دیگر تاکیدات 

معاون اجرایی رئیس جمهور بود.
وی تصریح کرد: برای اینکه بخواهیم تولید ثروت کنیم باید افق های بلند را 

ببینیم و از داشته هایمان صحبت کنیم و باور کنیم که ما می توانیم.
وی همچنین در بازدید از اجرای مرحله دوم پتروشــیمی کرمانشاه افزود: 
با تمام تلاش ۶۰۰ نفر از کارگران مشــغول به کار در پتروشــیمی کرمانشاه 
پیش بینی می شــود مرحله دوم این پروژه در نیمه اول ســال ۱۴۰۵ به پایان 
برسد. معاون اجرایی رئیس جمهور همچنین در ادامه گفت: ۳۷۵ میلیون یورو 
برای ســاخت مرحله دوم پتروشیمی کرمانشاه سرمایه گذاری شده که موجب 
اشتغال ۷۰۰ نفر از افراد بومی به صورت مستقیم و حدود یک هزار و ۳۰۰ نفر 

نیرو به صورت غیرمستقیم می شود.
قائم پناه با بیان اینکه در این پروژه از نیروهای بومی و بیکار استان کرمانشاه 
استفاده می شــود، ادامه داد: در این طرح برای بازیافت آب اقدامات خوبی در 

حال انجام است و امیدواریم به موقع انجام شود.
به گزارش ایرنا، پروژه پیشران مرحله دوم پتروشیمی کرمانشاه در زمینی به 
مساحت ۱۴ هکتار در دست ساخت است؛ از محصولات این پتروشیمی می توان 
به تولید آمونیاک به مقدار ۳۹۶ هزار تنُ در سال و اوره ۶۶۰ هزار تن در سال 
اشــاره کرد. معاون اجرایی رئیس جمهور صبح امروز دوشــنبه در بدو ورود به 
اســتان کرمانشــاه در فرودگاه و در جمع خبرنگاران یکی از شاخص های مهم 
و نگران کننده اســتان کرمانشاه را بیکاری دانست و گفت: با کمک همکارانم 
در دولت و وزرا پیگیر رفع مشــکلات استان از جمله بیکاری و تولید نامناسب 
هســتیم. محمدجعفر قائم پناه در سفری ۲ روزه به کرمانشاه ضمن سرکشی 
از چند طرح تولیدی و صنعتی و بررســی وضعیت اقتصادی استان دیدارهای 
جداگانه با فعالان سیاسی؛ اجتماعی ؛ فرهنگی و اقتصادی استان خواهد داشت.

در این ســفر وزیر صنعت، معدن و تجارت، معــاون اجرایی رئیس جمهور 
را همراهی می کند. معاون اجرایی رئیس جمهور و سرپرســت نهاد ریاســت 
جمهوری در بدو ورود به اســتانداری برای شــروع جلسات کاری با حضور در 

یادمان شهید گمنام به مقام شامخ شهیدان ادای احترام کرد.
نشست با استاندار و مجمع نمایندگان اســتان کرمانشاه، دیدار با نماینده 
ولی  فقیه، حضور در کارگروه بازارچه های مرزی از دیگر برنامه های سفر ۲ روزه 

معاون اجرایی رئیس جمهور به کرمانشاه اعلام شده است.
اســتان کرمانشــاه با ۲ میلیون نفر جمعیت و افزون بر ۳۷۱ کیلومتر مرز 
مشــترک با کشور عراق ۵ بازارچه و گمرک دارد و افزون بر هزار واحد تولیدی 

با اشتغالزایی حدود ۳۰ هزار نفر در این استان فعال است.

دولت

سردارمسجدی:
هرگزازموضعضعف
واردگفتوگونشدهایم

معاون هماهنگ کننده سپاه قدس با تاکید بر اینکه ما 
هرگز از موضع ضعف وارد گفت وگو نشده ایم، گفت: اینکه 
گفته می شود جمهوری اسلامی از ترس جنگ وارد مذاکره 
شده، بی اساس است. همان گونه که همگان می دانند، این 
آمریکایی هــا بودند که ابتدا درخواســت مذاکره را مطرح 

کردند.
ســردار ایرج مسجدی در مراســم پاسداشت شهدای 
راه مقاومت به همراه نخســتین ســالگرد شهدای حمله 
به کنسولگری جمهوری اســلامی ایران در دمشق که در 
مســجد پیامبر اعظم شــهرک محلاتی تهران برگزار شد، 
افزود: مذاکره، اگر از موضع منطق، احترام و عزت باشــد، 

می تواند نتایجی مثبت داشته باشد.
وی درباره قدرت بازدارندگی جمهوری اســلامی ایران 
گفت: امروز جمهوری اســلامی از توان بازدارندگی قاطع و 
غیرقابل تردیدی برخوردار است. دشمنان ما آگاه هستند 
که در صورت هرگونه تهدید یا تجاوز، با پاســخ کوبنده و 

دندان شکن جمهوری اسلامی روبه رو خواهند شد.
معاون هماهنگ کننده سپاه قدس درباره نقش برجسته 
شهدای محور مقاومت در تأمین امنیت منطقه افزود: شهید 
زاهدی، شــهید حجازی، شهید حاج رحیمی، شهید سید 
رضی، شهید نیک فروشان و ســایر شهدای والامقام، برای 
ملت ایران مایه افتخار و عزت هستند. این شهدا زنده اند و 

در پیشگاه الهی روزی می خورند.
ســردار مســجدی تاکید کرد: راه شــهدا ادامه دارد و 
حضور گســترده مردم در این مراســم حامل پیام روشنی 
اســت مبنی بر اینکه ما حامی و پیرو راه شــهدا هستیم. 
جمهوری اســلامی ایران با قدرت راه آن ها را ادامه خواهد 

داد و هیچ گاه از آرمان هایشان کوتاه نخواهد آمد.
معــاون هماهنگ کننده ســپاه قدس تصریــح کرد: از 
خداوند متعال می خواهیم که شــهدای عزیز ما شفاعت گر 
ملت ایران باشند و راه روشن آنان برای همیشه ادامه پیدا 

کند.
پاسداشــت شهدای راه مقاومت ســرداران شهید حاج 
محمد رضا زاهدی، سید محمد حجازی، شهید حاج عباس 
نیلفروشان و محمدهادی حاج رحیمی به همراه نخستین 
سالگرد شهدای حمله به کنســولگری جمهوری اسلامی 
ایران در دمشــق با حضــور خانواده های شــهدا، مقامات 

لشکری و کشوری، و اقشار مختلف مردم برگزار شد.

هیچاشغالگریتاابدنمیتوانددر
سرزمینهایاشغالیباقیبماند

سرلشکر ســید یحیی صفوی دســتیار و مشاور عالی 
فرمانده معظم کل قوا نیز در نخســتین ســالگرد شهادت 
ســردار زاهدی و همراهان ایشان )شــهدای کنسولگری( 
گفت: نیــروی قهرمان قدس ما، فرماندهان بزرگ ســپاه 
پاســداران، به ســخنان خود عمل می کننــد. ما صادق و 
قدرتمندیم و از مرگ نمی ترســیم. ما در ســال های دفاع 

مقدس به یاد سردار عزیز، سرلشکر ایزدی، اینجا هستیم.
وی اظهار کرد: ســرداران بــزرگ واقعاً در زمان جنگ، 
صبر را به خداوند ســپرده بودند و از مرگ نمی ترسیدند. 
مرگ، جهاد و شــهادت، کار مردان خداســت و ترسوها از 
مرگ می ترســند. زیرا به آن دنیا اعتقاد ندارند و به حیات 
بعد از مرگ ایمان ندارند، از مرگ و مردن می ترســند. اما 
ما مســلمانان و شیعیان، مرگ را آغاز زندگی می دانیم، نه 
پایان آن. سرلشکر صفوی افزود: هیچ قوای اشغالگری تا ابد 
نتوانسته در سرزمین های اشــغالی باقی بماند. من از نظر 
قرآنی و احادیث و روایــات صحبت نمی کنم، زیرا ممکن 
است برخی افراد عقاید خاصی داشته باشند. من یک معلم 
دانشگاه هستم و استدلالی و عقلانی درباره این موضوعات 
صحبــت می کنم. وی در ادامه گفــت: من از نظر تاریخی 
می گویم که صهیونیست ها نمی توانند در این سرزمین باقی 
بمانند. فلسطینیان و مردم مسلمان منطقه در نهایت این ها 
را بیرون خواهند کرد. این یک ســنت تاریخی است. ملتی 
که تحت اشغال است و زمین، خون، زندگی و ناموسش در 

خطر است، نمی تواند آرام بنشیند.

فرماندهنیرویهواییارتش:اتخاذ
تدابیرهوشمندانهبرایمقابلهباجنگ

شناختیضروریاست
فرمانده نیــروی هوایی ارتش گفت: اســتفاده موثر و 
مسئولانه از فضای مجازی منجر به ارتقاء آگاهی عمومی، 
تقویت انســجام اجتماعی و حفظ امنیت ملی خواهد شد 
از این رو برای رســیدن به این اهــداف، اتخاذ تدابیر جامع 
و راهبردهای هوشــمندانه برای مقابله با جنگ شناختی 

دشمن لازم و ضروری است.
به گزارش ایرنا، امیر سرتیپ حمید واحدی روز دوشنبه 
در دومین جشنواره تولیدات فعالان فضای مجازی نیروی 
هوایی ارتش، اظهار داشــت: در قرن جدید، عمده جنگ ها 
یا به عبارتی درگیری ها از صحنه عملیات  نظامی به انسانی 
کــوچ نموده اند. رهبر معظم انقلاب در این زمینه فرمودند 
تسلط بر مغزها برای دشمن خیلی با ارزش تر از تسلط بر 
سرزمین ها است. یکی از آسیب پذیری های دشمن روشن 
بینی شماســت. شما روشن بین باشید، او آسیب می بیند. 
سعی کنید روشــن بینی خود را افزایش دهید. این تاکید 
فرماندهی معظم کل قوا بیانگر این اســت که دشــمن در 

جنگ شناختی به دنبال تسلط بر مغزها ست.
وی با بیان اینکه جنگ شناختی با بهره گیری از فضای 
مجازی، دنبال ۳ ماموریت اصلی در داخل کشــور اســت، 
گفت: تولید و توزیع اخبار جعلی با هدف دوقطبی ســازی 
شــناختی و تبدیل یقین به شک و حب به بغض در سطح 
جامعه، پاشیدن بذر بی اعتمادی در جامعه با بهره گیری از 
فضای مجازی رها و بدون نظارت، خدمات و سرویس های 
سایبر پایه و ایجاد گسترده ناامنی روانی در سطح جامعه و 
به تبع آن ایجاد شکاف و گسل اجتماعی، نسلی و هویتی 
جنگ شناختی، متمرکز بر تغییر، از طریق اطلاعات است.

فرمانــده نیروی هوایی ارتش اضافه کرد: بســتر و ابزار 
اصلــی این جنگ، فضای مجازی اســت و به همین دلیل 
رهبــر معظم انقلاب قریب به ایــن مضمون فرموده اند که 
رســانه ها بیش از موشک و پهپاد و هواپیما در عقب راندن 
دشمن تاثیر می گذارند و دل ها و ذهن ها را تحت تاثیر قرار 
می دهند. هر کس رسانه قویتر داشته باشد در اهدافی که 

دارد موفق تر خواهد بود.
ســرتیپ واحــدی بیان کــرد: فضای مجــازی امروز 
وسیع ترین شبکه رســانه ای اســت که برای برنامه ریزی 
هوشمندانه و حکمرانی صحیح باید دید این فضا چگونه در 
شکل گیری جنگ شناختی نقش ایفا می کند و تولید محتوا 
باید براساس شناخت صحیح از این فضا، بایسته های آن و 
مختصات فضای مجازی اعم از گروه های سنی مخاطبین، 
ذائقه آنها، مطالبات و نیازمندی های گروه های هدف باشد.

وی ادامه داد: در عصری زندگی می کنیم که کلیک ها یا 
همان دکمه  دستگاه های ارتباطی مثل تلفن همراه تصمیم 

می گیرد کدام طرف برنده شود. 

دفاعی


